
Vasvár számára mindig fontosak vol-
tak az egyesületek, közösségek. Az ön-
kormányzat partnerének tekinti a civil 
szervezeteket. Most a csoportok újfajta 
támogatást is kaptak az évről évre az 
önkormányzat által működésre adott, 11 
milliós, pályázható összeg mellett. Tárgyi 
támogatásról van szó, amelyet egy euró-
pai uniós, úgynevezett TOP-os projekt 
keretből nyert a város a civiljeinek. A hi-
vatalos átadást egyfajta újranyitás utáni 
évindító vendéglátás keretében tartották 
meg. Tóth Balázs polgármester a civil 
szervezetek képviselőit a Béke Házba hív-
ta meg fehér asztal mellé.

A találkozó elsődleges célja az volt, 
hogy hivatalos, ünnepélyes keretet adjon 
az eszközátadásnak. Ötven, százezer forin-
tos tételekről van szó, amely a működés-
hez szükséges. Különböző eszközök ezek, 
amit saját maguk nem tudnak megvenni a 
szervezetek. A karatésok tatamit, a népda-
losok fellépő ruhát, a nyugdíjasok tűzhelyet 
és sütő-főző edényeket, a tűzoltók bankett 
asztalokat, a polgárőrök mobil hangosítást, 
a kosarasok minőségi labdákat, a horgászok 
halsütő eszközt, a zeneiskola két csellót, a 
Nagymákfáért Egyesület kültéri kemencé-
jéhez kemencehőmérőt, sütőlapot kapott. A 
Vasvári Játékszín tabletet, a természetjárók 
bélyegző házakat, a dartsosok dobótáblát, a 
hozzá szükséges eszközzel igényeltek.
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Fontosak az összetartó közösségek

Az eszközök, amelyeket az egyes szer-
vezetek kaptak, tulajdonképpen közös, 
kollektív használatba kerülnek, hisz ezeket 
kölcsönadhatják egymásnak a civilek és 
a város kulturális, közösségi eseményein 
is hasznosulhatnak. Azaz egy eszköz nem 
csak egy kisebb egyesületet, hanem egész 
város közösségét szolgálja majd.

A fórumot áthatotta a találkozási lehető-
ség miatt érzett öröm a résztvevők részéről. 
A fokozatos újranyitás után végre újra mód 
nyílt a közös beszélgetésre és arról is eszmét 
cserélhettek a résztvevők: ki, hogyan élte 
meg a másfél évet, mennyire lazultak meg 
az egyes közösségeken belüli kötelékek és 
mennyire lesz könnyű vagy nehéz újraindí-
tani az együttes munkát. Online kapcsolattar-
tási lehetőségek ugyanis hiába álltak rendel-
kezésre, a kapcsolatok és az egyesületeken 
belüli szálak óhatatlanul gyengültek.

„Sok munka lesz majd, hogy ezek a kap-

csolati hálószövetek a járvány előtti szintre 
rendeződjenek. A civil szervezet működése 
azonban nagyban függ a vezetők habitusá-
tól, affi nitásától, egyéniségétől. Mindegyik 
vasvári civil szervezet vezetője elhivatott. 
Szép feladat lesz számukra az újraépítke-
zés, a közösségek megerősítése, az új prog-
ramok szervezése” – mondta Tóth Balázs.

Az év eleji tervek lehetséges megvaló-
sítását is egyeztették a fórum résztvevői. A 
programbőség már előre látható és az elma-
radt közgyűléseket is sorban tartják meg a 
szervezetek a nyár folyamán.

„A civil szervezet egy település számára a 
kovász és az összekötő elem. Ezek a szerve-
zetek gondoskodnak arról, hogy ne különálló 
egyének, hanem összetartó közösségek al-
kossák a várost” -tette hozzá a polgármester 
az összejövetelről szóló beszámolójában.

Pogács Mónika
Fotó: Laki László
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45 éve gyógyítja a betegeket Vasváron
Dr. Kaszás Katalin gyermekorvos 51 éve szerezte meg diplomáját

Tóth Balázs polgármester köszöntőjé-
ben gratulált dr. Kaszás Katalin, vasvári 
gyermekorvosnak, aki 1970-ben kapta 
meg diplomáját. Mint mondta: tavaly volt 
a kerek, 50 éves évforduló, de a járvány-
helyzet nem tette lehetővé az ünneplést. 
Kiemelte, hogy az 51 éves munkásságából 
Kaszás doktornő 45 esztendőt a város be-
tegeinek szentelt, mivel 1975. április elseje 
óta teljesít itt szolgálatot. A Békeházban, 
június végén megtartott ünnep fényét 
emelte az a tény, hogy néhány napja volt a 
doktornő születésnapja.

Vasvár polgármestere kiemelte, hogy az 
orvosokon kívül talán a pedagógusok azok, 
akik igazán megismerhetik egy város közös-
ségét. Csaknem fél évszázad alatt körülbelül 
2500 gyermek fordulhatott meg a doktornő 
rendelőjében, plusz természetesen a szülők, 
így a helyi családokkal is kapcsolatba tudott 
kerülni. Gratulált a hosszú, 45 éves szolgálat-
hoz és azt kívánta, hogy még sok évig aktí-
van, jó egészségben tudjon gyógyítani. Majd 
a szavak után virággal és ajándékkal köszön-
tötte az ünnepeltet.

Dr. Kaszás Katalin elmondta, hogy a vas-
vári szolgálat előtt Salgótarjánban, a kór-
házban dolgozott hat évig. Szeretett volna 

körzetben gyógyítani, így felütötte az Egész-
ségügyi Közlönyt és a vasvári lehetőség 
megragadta a fi gyelmét. Kezdetben itt felnőtt 
háziorvosi feladatokat is ellátott. Kiemelte: 
ennyi idő után a harmadik generációt látja 
el. Sok családnál a nagymamát, az anyukát 
és a gyermeket is ismeri. Úgy véli, nem volt 
korábban olyan háziorvos, aki 45 évig dolgo-
zott volna a városban. Örömét és köszönetét 
fejezte ki annak, hogy megemlékeztek a 45 
éves helyi munkájáról.

Az ünnepségen tiszteletét tette dr. Wächter 
Walter megyei tisztifőorvos, aki pohárkö-

szöntőjében elmondta, hogy falusi orvos 
gyermekeként nőtt fel, s saját maga is pár 
évig körzetben dolgozott, emellett évtizede-
ken keresztül testközelből látta a háziorvosok 
nehéz sorsát. Felhívta a fi gyelmet arra, hogy 
a háziorvos szerepe speciális a kollégáihoz 
képest, mert sok mindenhez kell értenie, az 
orvostudomány egészét kell átlátnia. Ráadá-
sul egy magányos műfaj, mert egyedül van, 
nem tud konzíliumot tartani, nem egy kórhá-
zi osztály részese. Nincsen kisvizit, nagyvi-
zit, főorvos, hanem egyedül kell döntéseket 
hoznia és felelősséget vállalnia nap, mint 
nap. Felelevenítette egyik gyakorlatvezetője 
szavait: „Akkor lesztek jó orvosok, ha a je-
lenlétetekkel legalább annyit tudtok gyógyí-
tani, mint a gyógyszerekkel.” Mint mondta: 
a háziorvos nemcsak a betegségeket gyógyít-
ja, hanem részévé válik a családok életének, 
aminek egyben orvosa, gyóntatója és pszichi-
átere is egyben. A pálya, a hivatás szépségét 
és nehézségét is ez adja. Dr. Wächter Walter 
megyei tisztifőorvos a népegészségügyi rend-
szer és a kormányhivatal képviselőjeként is 
köszöntötte Dr. Kaszás Katalint.

Az emlékezés koccintással és falatozással 
ért véget. (A doktornővel következő lapszá-
munkban interjút olvashatnak.)

Pedagógusok köszöntése
Tisztelete és megbecsülése jeléül az álta-

lános iskola tanárai és az óvoda pedagógu-
sait is vendégül látta Vasvár városa. A ta-
nárokat a Vindő Étteremben fogadta Tóth 
Balázs, míg az óvoda munkatársait a Bé-
keházban látta vendégül a polgármester. 
Mindkét helyszínen kötetlen beszélgetés 
folyt fehér asztal mellett. Az eseményből a 
jövőben hagyományt kívánnak teremteni a 
tanév, illetve a nevelési év végén, a vakáció 
beköszöntével párhuzamosan.

Tóth Balázs polgármester beszédében kö-
szönetét fejezte ki azért a sok-sok fáradságos 
munkáért, amelyet a város gyermeki, fi atal-
jai érdekében tesznek. Pohárköszöntőjében 
emlékeztett arra, hogy a pedagógusokat a 
nemzet napszámosainak, gyémántcsiszolók-
nak és lámpásoknak is hívják. A nemzet nap-
számosai megnevezésben benne van a renge-
teg munka, az a küzdelem, amit nap, mint nap 
folytatnak az ifjúságért. A gyémántcsiszolók 
elnevezés leginkább a tehetséggondozás fon-
tosságára irányítja rá a fi gyelmet. Egy tehet-
séges gyermeket bajnoki címhez juttatása 
éppúgy fontos, mint egy kevésbé tehetséges 
gyermeket felkarolni, pártfogolni. Mindezen 
munka meghatározó a közösség, a város és az 
ország számára is. A lámpás megnevezés el-
sődleges jelentése, hogy fényt kell gyújtani a 

fejekben, miközben útmutatással kell szolgál-
niuk fényükkel. Vasvár kiemelte, hogy a pe-
dagógusoktól nem csak a nevelést, a tanítást 
várjuk, hanem azt is, hogy példát mutassanak. 
Az országban lévő életminőségünket nagyban 
befolyásolják, meghatározzák a pedagógusok. 

Sajnálatosan tapasztalható, hogy a szülők ma 
már nem nevelik annyira a gyermekeiket és az 
óvodára, iskolára hárulnak ezen feladatok is. 
Megjegyezte, egy ember személyisége 18-20 
éves korára majdnem teljes mértékben kiforr, 
s utána nagyon nehéz változtatni rajti. Éppen 
ezért is meghatározóak a legfi atalabb és a fi a-
tal évek. Fontosak a példák, a kapott muníciók 
a család mellett. "Az iskola pedagógusainak 
egy Gergyai Albert idézetet olvasott fel: „A 
tanári pálya minden más pályánál tágasabb, 
távlatosabb, határtalanabb s mint a Nílus ter-
mékeny vize, túlárad saját partjain. A jó tanár 
nemcsak pedagógus, hanem kertész, fi lozó-
fus, esztéta, lélekbúvár, művész és mesterem-
ber egy személyben, s nemcsak tudását köz-
vetíti — bár az sem kevés —, hanem példát 
ad, jellemet formál, ültet, gyomlál, olt és sze-
mez, mint a kertész, életet visz a könyvekbe, 
a könyveken keresztül a tanításba, állandó s 
eleven hidat épít az eszmény és a mindennap, 
az elvontság és tapasztalás közé.” Jó egészsé-
get, kitartást kívánt.

A város gesztusát a Vasvári Általános Is-
kola részéről Sejberné Szabó Marianna igaz-
gató és Barabás Istváné, a Vasvári Ficánkoló 
Óvoda és Mocorgó Bölcsőde intézményve-
zetője munkatársai nevében megköszönte. 
Fotó: Laki László
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Ovis kirándulás

A Kisgida csoport június 18-án évzáró 
kiránduláson vett részt. A csoport meghí-
vást kapott Bakler János Csaba családjához 
Nagymákfára. A gyerekek sok élménnyel 
gazdagodtak a közelben lévő tehenészetben, 
ahol állatokat láthattak, gépre is felülhettek, 
haszonnövényekkel is megismerkedhettek. 
Nagyon szépen köszönjük a Bakler családnak 
a szíves vendéglátást és Kiss Szabolcsnak – 
Nagy Attila tehenészetében – a körbevezetést.

Köszönjük: Horváthné Müller Zsófi a

Aljegyzőként támogatja a város munkáját
Pónáczné Horváth Andreát kérdeztük életútjáról, feladatairól, munkaköréről

Vasvár város aljegyzőjét, Pónáczné 
Horváth Andreát kérdeztük hivatásáról, 
életpályájáról, önkormányzati feladata-
iról. Tősgyökeres vasváriként tavasz óta 
tölti be az aljegyzői tisztséget, emellett a 
feladati közé tartozik a Szervezési és Jogi 
Osztály működésének irányítása, mun-
kájának koordinálása.

– Miért pályázott az aljegyzői posztra? 
Vasváriként ez a döntés egyértelmű volt Ön 
számára?

– Hét évig kistelepüléseken voltam al-
jegyző és jegyző. Városi szinten is szeret-
tem volna kipróbálni magam, ezért jelent-
keztem az állásra. Tősgyökeres vasváriként 
egyértelmű volt számomra a döntés, mivel 
szeretek itt élni, szeretem a várost, és szeret-
nék hozzájárulni – az itt élő emberek segíté-
sével – a település fejlődéséhez.

– Már középiskolai tanulmányait is igaz-
gatás-ügyintézés szakon végezte. Ennyire 
korán tudatosult Önben, hogy ezen a terü-
leten szeretne elhelyezkedni?

– Az általános iskola elvégzése után min-
denképpen szakmai képesítést szerettem 
volna szerezni. A választott igazgatási ügy-
intéző szakirány ált hozzám a legközelebb.

– Láthatóan tudatosan haladt a pályá-
ján: az Államigazgatási Főiskolán diplo-
mázott, majd pénzügyi-számviteli ügyintéző 
képzésre jelentkezett, később tb- és bérügyi 
szakelőadói tanfolyamot végzett.

– Az érettségi vizsgát követően pár na-
pon belül munkába álltam az akkori vasvári 
munkaügyi kirendeltségen ügyfélszolgálati 
munkakörben. Itt pár éven belül tudatosult, 

hogy jó választás volt a közgazdasági szak-
középiskolában szerzett képesítés és ezen a 
pályán kívánok tovább haladni. A főiskolai 

éveimet munka mellett végeztem. A tovább-
képzés, a tanulás a mai napig napirenden 
van. A pénzügyi-számviteli ügyintéző, vala-
mint a tb- és bérügyi szakelőadói képzések 
többször segítették munkámat. Az elvégzett 
képzések plusz szakmát is adtak.

– Milyen ügyek, területek tartoznak Ön-
höz? Mi jelenti a munkája szerves részét?

– Az aljegyzői feladatok mellett a Szer-
vezési, Jogi- és Igazgatási Osztályt vezet-

tem osztályvezetőként. Az osztály működé-
sének irányítása, munkájának koordinálása 
a fő feladatom. Az osztályhoz tartoznak az 
anyakönyvvezetői, települési támogatási, 
igazgatási, gyermekvédelmi, hagyatéki, 
kereskedelmi stb. ügyek. Aljegyzőként se-
gítem Pálláné dr. Lakics Erika jegyző mun-
káját. Az önkormányzati rendelettervezet 
előkészítése, a folyamatban lévő rám bízott 
ügyek előterjesztéseit készítem elő a bizott-
ságoknak, a testületnek. Segítem az önkor-
mányzati lakásügyek intézését. A hivatalt, 
önkormányzatot érintő szabályszerűségi 
szabályzatok kialakítása, koordinálása, az 
adatvédelem kialakítása, biztosítása tartozik 
a főbb feladataim közé. Részt veszek az új 
rendszerek pl. Integrált Jogalkotási Rend-
szer törvényességi megfelelésében.

– Eddigi tapasztalatait miként tudja öt-
vözni tevékenységében?

– Az eddigi munkám során minden szak-
területbe bele kellett látnom (pénzügy, igaz-
gatás, adó, anyakönyv, munkajog, pályáza-
tok, testületi anyagok összeállítása, ülések 
levezetése stb.) mivel öt majd hat, illetve 
összességében tíz kistelepülés mindennapi 
ügyeinek folyamatos koordinálását, inté-
zését kellett ellátnom, mellette munkálta-
tói jogkört gyakorolnom a köztisztviselők 
felett. Ennek köszönhetően bízom benne, 
hogy városi szinten is segíteni tudom a szer-
zett tapasztalatok alapján a hivatal, az ön-
kormányzat munkáját.

– Mit tudhatunk Önről magánemberként?
– Férjezett és egy egyetemista gyermek 

édesanyja vagyok.

Pillanatképek
a Ficánkoló Óvoda életéből
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Ballagás 2021-ben a Vasvári Általános Iskolában
Ebben a tanévben is folytatódtak a rendhagyó rendezvények.
Másodszor írta át az élet az eddig megszokott forgatókönyvet.

Igazgatónő Horváth Luca és Kiss Re-
beka végzősök vezetésével kisebb körben 
ugyan, de bejárták utoljára az iskola első 
emeletét és földszintjét, majd az udvaron 
át felsorakoztak az ünnepi díszbe öltözte-
tett bejárati lépcsőn.

Tavasz Panna látta el idén a konferáló 
szerepét felkérve az ünnepi műsor szereplőit: 
Szakály Dominik Pétert a szavalatra, Orbán 
Vanesszát a hetedikesek nevében a búcsú-
zásra, Purgai Zsoltot és Varga Virágot, aki a 
nyolcadiosok nevében búcsúzott, s az iskola 
igazgatóját: Sejberné Szabó Mariannát.

Igazgatónő nagyon személyes, közvetlen 
hangulatban elevenítette fel a diákok itt töl-
tött 8 évét, emlékeztetve a tanulókat a sok-
sok kedves emlékre:

„2013. április 8-9 – 48 óvodás várako-
zott szüleivel az igazgatói iroda előtt, hogy 
beiratkozhasson az iskolába, majd 2013. au-
gusztus 30-án 48 megszeppent, elsős kisdi-
ák lépte át iskolánk kapuját, de nem a meg-
szokott módon. Jubileumi tanévnyitó volt. 
25 évvel azelőtt iskolát kezdő, már felnőttek 
kísértek be Benneteket. Nagy ünnepség volt, 
tele volt az aula vendégekkel. Ekkor avat-
tuk a Zöld termet, lezártunk egy időkapszu-
lát…. Előttem van a kép…. Süle Erika néni-
vel Noémi és Lujza vonult be, Papp Zsuzsa 
nénivel pedig Bütös Ádám és Sajgó Béla….
Gábor Attilát az édesapja kísérte, hiszen ő 
is éppen 25 évvel azelőtt kezdete el az isko-
lát. Nagyon kedves kis gyerekek voltatok. 
Annyi szép pillanatot szereztetek, személy 
szerint nekem is. Aztán, ahogy mondtátok 
a búcsúztatóban… megnőttetek, kamaszod-

tatok… lázadtatok…. sok borsot törtetek az 
orrunk alá, de legalább annyi szép emléket 
is őrzünk veletek kapcsolatban.

A nyolc év alatt összesen 61 diák fordult 
meg a két osztályban. Ma összesen 43 vég-
zős diáktól búcsúzunk. Több új osztálytárs 
is érkezett hozzátok, s többen el is búcsúz-
tak Tőletek.

Nagyon sok iskolán kívüli programotok 
volt. Emlékszem az Őrimagyarósdi Erdei 
iskolára… emlékeztek milyen jókat ját-
szottatok, fi nom kürtös kalácsot sütöttünk, 
milyen sorban állás volt a fürdőért estén-
ként…. Milyen jó volt ott a csodálatos, nagy 

udvaron lenni, focizni, játszani!! Seba atyá-
val a biciklitúrára, Mester uram emlékszik, 
ahogy az Atya szólította osztálytársatokat.

2017-ben Zalaegerszegen a Seuso kin-
csét néztük meg… 2018-ban a Magyar 
Kultúra napján bemutattátok a nemzetünk 
kincseit…, pl. a C vitamint, Rubik kockát, 
újszerű műsor volt…. megtanultunk egy ze-
nés, zászlós koreográfi át, amit aztán több-
ször is bemutattunk.

Ti nyitottátok meg keringővel a 30. ju-
bileumi iskolabált…. két évig is így volt…. 
Lányok, emlékeztek, válogattunk a ró-
zsaszín, fehér, lila, bordó ruhák között….
nagyon büszke voltam Rátok, azt láttam, a 
születitek is.

Ti voltatok az egyetlen évfolyam, akik-
kel egy programnak köszönhetően meg-
nyertünk egy bp-i kirándulást 2019-ben a 
Nemzeti Összetartozás Napján… két busz-
szal mentünk… Az István a királyt néztük 
meg a Papp László Sportarénában…

Szerencsések voltatok, minden pályáza-
tot megnyertük Veletek.

Még mindig a telefonomban őrzöm azt 
a felvételt, mely a Felvidéken a Kékkői 
várnál készült… emlékeztek? feldobjátok, 
önfeledten, kiabálva a száraz leveleket…? 
Milyen szerencse, hogy ősszel mentünk a 
„Határtalanul” kirándulásra…. tavasszal 
már nem mehettünk volna. S utána… Ti 
voltatok az elsők, akik október 23-ára téma-
napot szerveztetek…..

Fehér köpenybe hányszor bújtatok az 
Öveges program keretében… igen, mikor a 
Bolyai iskolában kísérleteztetek.

Erzsébet táborok, tehetséggondozó tábo-
rok, balatoni nyári táborok, Fonyód, Zánka, 
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Az iskola a vakáció során is 
fontos találkozási pont

„Én egy helyett három napra tágítanám 
az idő intervallumot, ha a vakáció előtti 
iskolai hangulatot jellemezném „– mondta 
elöljáróban Sejberné Szabó Marianna in-
tézményvezető.

Azzal folytatta: a vakációs hangulat felve-
zetője a pénteki nap volt, amikor a ballagásra 
fókuszáltak. Díszbe öltözött az iskolaudvar, 
a bejárat, a két végzős osztályterem, a hete-
dikesek szorgos munkájának köszönhetően. 
A végzősök napközben elköszöntek a tanári 
kartól, este pedig ballagáson mondott búcsút 
a 43 nyolcadikos az iskolának.

„Hétfőn Zöld Napot tartottunk, ami már 
hagyományos rendezvényünk” – sorolta to-
vább az intézményvezető.

Hozzátette: Örökös ökoiskolaként szem 
előtt tartják a természet védelmét, a környe-
zettudatosság, a fenntarthatóság elveit. Ezen a 
napon a diákok a város és környéke természe-
ti értékeit járták be közösen, köztük a Vasvári 
Sáncot, a Szentkutat, A Vaskaput, a Parkerdőt, a 
Kilátót, a Kápolnát. Itt különböző játékos kvíz 
feladatokat kaptak, amit sikerrel oldottak meg.

„Az utolsó tanítási napunkon az első há-
rom tanóra után a diákok rendet tettek az 

osztályaikban, leszedték a dekorációkat. Ezt 
követően strandolni és kirándulni mentek kö-
zösen. Szerencsénkre szép idő volt mindhá-
rom napon, így minden tervezett programot 
meg tudtunk tartani a természetben” – mond-
ta örömmel Sejberné Szabó Marianna.

Úgy fogalmazott: érezhető volt az iskola 
közösségén, hogy a jelenléti oktatásba visz-
szatérve még összetartóbbá váltak az osztály-
közösségek. A diákok egyértelműen várták a 
közösségi alkalmakat, a programokat, hogy 
minél többet együtt lehessenek. A nyolcadi-
kosok is több alkalommal kinyilvánították a 
ballagáson: örülnek, hogy a búcsúzás pillana-
tait együtt élhették át.

„Az iskola a vakáció során is fontos ta-
lálkozási pont marad a diákok számára. Jú-
niusban két napközis tábor váltja egymást 
hatvan-hatvan gyermek részvételével és egy 
projektnek köszönhetően sport tábor is in-
dulhat. Július közepétől két erdei iskolai ván-
dortábor szerepel a tervek között, augusztus 
végén egy napközis tábor zárja a nyári szü-
netet” – summázta végül a vakációs terveket 
is Sejberné Szabó Marianna iskolaigazgató.

Pogács Mónika 

palacsinta – emlékszel Csenge. Alapítványi 
jutalomkirándulások, cyber jump, csupa la-
tyak voltatok, annyit ugráltatok… Pál utca 
fi úk projekt….

fonyódligeti erdei iskola, …. szakadó 
esőbe értem oda utánatok Purgai Zsoltival, 
akivel egy díjkiosztón voltunk …. folyt a 
víz be, s kannákba gyűjtöttük. De titeket ez 
nem zavart…. micsoda uno kártyapartikra 
emlékszem… gokartozásra….

A jubileumi emlékkönyvben 5. osztályo-
sokként osztályfőnökeitekkel, Gyöngyi és 
Ildikó nénivel örökké velünk maradtok…

Nem gyakran tudok ennyi emléket fel-
idézni, amit most megtettem, s még mennyit 
nem soroltam fel…

Minden végzős évfolyamot nehéz elen-
gedni iskolánkból, hiszen mindenki valami-
ért kedves nekünk. Még akkor is, ha gyak-
ran kellett azon zsörtölődni Veletek, hogy 
vegyetek váltócipőt, adjátok le a telefont, 
egy kicsit legyetek halkabbak… René nem 
hozhatsz… Gergő, már megint..….. Voltak 
rossz napjaitok, mint mindenki másnak, 
különösen a lányok körében fordultak elő 
kisebb-nagyobb konfl iktusok… De ha fel-
nőttként kellett gondolkodni, arra is képe-
sek voltatok.

Voltak, akik különösen sokat tettek az 
osztály közösségéért…, voltak háttérben 
maradók.

Kedves Ünneplők!
Kassák Lajos szavait kölcsönzöm: „Aki 

elment, az elment, de aki egyszer nálunk 
volt, az többé sohasem mehet el tőlünk egé-
szen.” Igen, ez így van. Hiszen senkit nem 
tudunk és nem is akarunk elfelejteni. Évek 
múltán is elő szoktak kerülni beszélgetése-
ink során tanulók által elkövetett csínytevé-
sek, emlékezni szoktunk egy-egy történés-
re, rendezvényre, ünnepségre. Ez veletek 
kapcsolatban is biztosan így lesz. Örültünk 
sikereiteknek, átéreztük a kudarcok okozta 
fájdalmaitokat, a bánatot. Ahogy szüleitek, 
nagyszüleitek is, akiknek e helyről is köszö-
nöm, hogy támogatták munkánkat, tudtunk 
a közös célért – a Ti boldogulásotokért – 
együtt küzdeni.

Köszönöm kollégáimnak is, hogy segí-
tettek Benneteket e napig eljutni. A mi meg-
bízatásunk ezennel lejár, de bízom benne, 
hogy kaptatok a 8 év alatt olyan iránymuta-
tásotokat, amikre emlékezni fogtok. S ami-
ket feleslegesnek éreztetek néha, rájöttök, 
nem volt az, s igazat adtok nekünk.”

A diákok igazgatónő szavai után közö-
sen elénekelték a Hooligans dalt, a Küzdj az 
álmodért címűt. Majd ünnepélyesen átadta 
Jakab Noémi és Pölöskei Marcell az A osz-
tályból és Kiss Katica Sipos Dániellel a B 
osztályból igazgatónőnek a frissen elkészült 
tablót, melyet az iskola falán fognak őrizni.

Az ünnepséget a két osztály utolsó útja 
zárta, kört formálva, természetbarát lufi t a ma-
gasba engedve együtt sírtak, nevettek a vég-
zős diákok osztályfőnökeikkel: Siposné Káldy 
Gyöngyi és Jakabné Varga Ildikó tanárokkal.

Zöld nap az általános iskolában
A hagyományos Zöld napot – a ha-

gyományoktól eltérően szerveztük meg a 
vírushelyzetre való tekintettel. Reggel az 
épület előtt gyülekeztek diákjaink a Szü-
lők Közösségétől kapott zöld, iskola emb-
lémás pólókban. Az ezt megelőző években 
is jó látvány volt a zöldbe öltözött diákok 
csapata, de most ez még fokozódott az egy-
ségesség miatt. Gyülekezést követően igaz-
gatónő felsorolta és kihívta azon tanulókat 
a többi diák elé, akik példát mutathatnak 
szorgalmuk, versenyeredményük miatt.

A nap programjának megbeszélését kö-
vetően osztályfőnökeik és a segítő kollégák 
kíséretében indultak a különböző helyszí-
nekre. Az első évfolyamosok ez alkalommal 
az iskolaudvaron és a tornacsarnokban töl-
tötték a délelőttöt. A második évfolyamo-
sok a kilátóhoz, a harmadikosok a Kígyó 
szoborhoz, a negyedikesek a kápolnához 
sétáltak el hátizsákkal a vállukon. És hogy 
a feladatmegoldások mellett a kilátónál 
levő játszótéren is tölthessenek időt, forgó-
színpad szerűen cserélték a helyszíneket. A 
kisebbek és a nagyobbak számára is feladat 
volt, hogy az útközben talált termésekből, 
tobozokból, letört ágakból, kavicsokból, 
levelekből alkotásokat készítsenek. Ezek-
ről a fantáziadús művekről az osztályfőnö-
kök fotókat készítettek és továbbították az 
iskolába. A felső tagozatosok már távolabb 

túráztak: az ötödikesek úti célja a sánc, a 
hatodikosoké a Vaskapu parkerdő volt. Va-
lamennyien jártak már itt a családdal, de 
nem gyalogosan az erdei úton, amely szá-
mos meglepetést tartogatott. A hetedik b 
osztályosok a jeli arborétumba kerékpároz-
tak ki ezen a napon, ahol nemcsak a kertben 
gyönyörködtek, hanem megnézték azt a fát 
is, amelyet az iskola jubileuma alkalmából 
ültettünk egy korábbi zöld napon. A hetedik 
b-sek a színpadhoz sétáltak és a mellette 
levő területen sportoltak, míg a nyolcadik 
évfolyam a nagypályánál töltötte a délelőt-
töt. A nap célja a friss levegőn való mozgás 
mellett az is volt, hogy minél jobban megis-
merjék és értékeljék településünk természeti 
értékeit, tudjanak a természetben viselkedni, 
együtt élni a természettel. Amikor elérték a 
csoportok a túrák, séták helyszíneit, korosz-
tálynak megfelelő feladatokat oldottak meg, 
amelyekkel játékos formában bővítették tu-
dásukat Földünkről, a vizekről, az állatok-
ról, növényekről és a helyes hulladékkeze-
lésről. Útközben volt alkalmuk tájékozódni, 
beszélgetni egymással, megosztani milyen 
nagyon elfáradtak. De megérte a fáradtsá-
got, mert kellemes napot tölthettek gyönyö-
rű környezetben, társaik, pedagógusaik tár-
saságában a tanév utolsó előtti napján.

Németh Éva
ÖKO-koordinátor,igazgatóhelyettes
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Tanévzáró ünnepség a
Vasvári Általános Iskolában

Igazgatónő köszöntötte a diákokat, 
szüleiket, külön városunk polgármeste-
rét, Tóth Balázs urat, Dr. Kelemen Má-
riát a müncheni Ludwig Maximilians 
Egyetem Finnugor és Uralisztikai Inté-
zetének magyar lektorát, Hubay Gábor 
urat, aki most a Vasvár Városért Közala-
pítvány kuratóriumi tagjaként vett részt 
ünnepségünkön, Sáry Zoltán urat a Szü-
lői Közösség elnökét.

„... Örülök, hogy eljött az idő, mikor már 
így együtt lehetünk. Kezd hasonlítani az 
életünk a régire…

Volt Zöld napunk, kirándulhattak az 
osztályok, ugyan más formában, de elbal-
laghattak ünnepélyes körülmények között a 
végzőseink és ma ünnepélyesen együtt be-
zárhatjuk a tanévet is.

A vakációt köszöntő verseket az alsó ta-
gozattól búcsúzó negyedikesektől hallottuk 
(Nagy Zétény, Szijártó Barna, Ár Botond, 
Hermán Balázs, Dóczi Eszter, Kovács La-
ura, Török Zsófi a)

Mi is készültünk a tanévzárásra, elkészí-
tettük a bizonyítványokat, melyekben kü-
lönböző eredmények születtek.

• 82 tanuló 131 dicséret
• 5 tantárgyból 2 tanuló; Gombás Laura 

és Szabó Réka
• 4 tantárgyból 5 tanuló; Tavasz Lola, 

Orbán Vanessza, Török Viktória, Tavasz 
Panna, Vinkelbauer Ákos

• 3 tantárgyból 5 tanuló; Iván Szabolcs, 
Vinkelbauer Áron, Balogh Ramóna, Hor-
váth Norina, Török Zsófi a

Nyilván ez köszönhető Önöknek is, ked-
ves Szülők!

A diákok megkapják az okleveleket, 
Önöknek pedig e helyen köszönöm, hogy 
sikeresen tudtunk együtt működni.

Ez a tanévzáró ünnepség abban is rend-
hagyó, hogy én csak a legszükségesebbeket 
fogom elmondani a nagy meleg miatt.

Kitűnő bizonyítványt összesen 72 tanuló:
1.a: Fülöp Félix, Molnár Adél, Orbán 

Liza, Sáry Emma, Török Anna
1.b: Dancz Barnabás, Kovács Lori-

na Éva, Németh Dániel, Németh Natália, 
Pasics Natasa Bella

2.a: Bohár Klaudia, Dancz Tamás Zol-
tán, Orbán Fanni, Szilágyi Zoltán Szilárd, 
Vinkelbauer Vivien, Zágorhidi-Czigány 
Borbála

2.b: Balogh Barnabás, Barbalics Lilla, 
Czvitkovics Dávid, Fabók Csanád, Har-
math Noel, Kalányos Georgina Valenti-
na, Szekeres-Catomió Zsófi , Török Lia, 
Zaghdoudi Kinza

3.: Bozzai Zsolna, Mijasovics Fanni, Si-
pos Dóra, Timár Tihana

4.a: Hermán Balázs, Nagy Zétény, Nagy 
Jácint, Papazoglu Botond, Szijártó Barna, 
Varga Botond, Vojnovics Bertalan

4.b. Dóczi Eszter Regina, Kiss Kornél, 
Kovács Laura Zoé, Orbán Ádám, Szalai Jú-
lia, Török Zsófi a

Alsóújlaki telephely:
2. osztáy: Horváth Molli
3. osztáy. Horváth Bendegúz
5.a: Horváth Norina, Podobni Eszter, 

Szilágyi Boglárka
5.b: Balogh Ramóna, Galambos Nóra, 

Gombás Laura, Szabó Csenge, Tavasz Lola, 
Vinkelbauer Áron

6.a: Huszár Hanna, Sáry Dorka, Tóth 
Franciska, Török Adél

6.b: Ferencz-Csibi Kata, Horváth Dóra, 
Iván Szabolcs

7.a: Orbán Vanessza
7.b: Szabó Réka, Tavasz Panna, Török 

Viktória, Vinkelbauer Ákos
8.a: Horváth Luca, Jakab Noémi, 

Szekeres-Catomio Emma, Varga Virág
8.b: Kiss Rebeka, Purgai Zsolt, Sipos 

Dániel
Tantárgyi kitűnő 8 fő (magatartása 4): 

Mikler Marcell Ernő, 1. évf., Pasics Erik 
Dominik, Kiss Attila Flórián, Lantos Kor-
nélia, Mihályfi  Liza Lotti, Tavasz Huba, 
Varga Vanda, 3. évf., Szakály Dominik 7.b

Természetesen a többségetek dicséretet 
érdemel, amit majd az osztályfőnökeitek 
elmondanak a bizonyítványok kiosztásakor.

Jöjjenek a legszebb eredményt elérő ta-
nulók. Megkérem igazgatóhelyetteseimet, 
segítsenek abban, hogy megkapjátok az el-
ismerést…

Kedves Diákok! Már több éve hagyo-
mány, hogy a szép bizonyítványt a Fővárosi 
Nagycirkusz is jutalmazza, idén is minden ki-
tűnő bizonyítvány szerzett tanuló belépőt kap 
ajándékba. Ehhez társult a MÁV Zrt is, a ta-
nulók 90 %-os kedvezménytben egy fő kísé-
rője pedig 50 %-os kedvezményben részesül.

Sajnos 4 diákunknak nem ért véget a tan-
év ma, nekik még számot kell adni tudásuk-
ról augusztusban.

Igazgató dicséretet 42 fő versenyeredmé-
nyért, kiváló közösségi munkájáért, művé-
szeti vagy egyéb területen elért kimagasló 
eredményéért.

Ahogy már említettem, a végzősöket 
ünnepélyes keretek között elbúcsúztattuk 
egy héttel ezelőtt ugyanitt. A hetedikesek 
elköszöntek a ballagóktól, ők pedig az is-
kolától, a tanároktól, a társaktól. Együtt 
énekelték a Hooligans dalt, a Küzdj az ál-
modért!

Kedves Végzősök! Nektek most jön az 
új kanyar, amely új esélyt takar… menjetek, 
küzdjetek az álmotokért!!!!

Dal – Hooligans: Küzd az álmodért!
Kedves Vendégeink!
Iskolánkban Őrízzük hagyományain-

kat, s egyben nyitottak vagyunk az újra is. 
Megőríztük régi díjainkat és alapítottunk 
újakat is. Szólítok 5 végzős diákot, kérem 
jöjjenek ki mellénk!

Díszoklevél: 8 év alatt kitűnő bizonyít-
vány szerzett: Horváth Luca, Szekeres-
Catomio Emma, Purgai Zsolt.
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Vasvári Diákokért Alapítvány emlék-
plakettjét és vele járó pénzjutalmat – felső 
tagozat alatt kitűnő bizonyítványt szerzett: 
Horváth Luca, Szekeres-Catomio Emma, 
Purgai Zsolt, Jakab Noémi, Sipos Dániel

Zöld-díj (Rásóné Zöld Gabriella alapítot-
ta): Jakab Noémi

Művészetért díj – az előadó-, képzőmű-
vészet terén nyújtott kiemelkedő teljesítmé-
nyéért: Bodzavirágok (Bozzai Anna, Kin-
cső, Zsolna), Bognár Kincső, Szabó Réka, 
Szakály Dominik Péter

Nevelőtestületi dicséret – a tanévben 
végzett kimelkedő teljesítményéért, verse-
nyeken elért eredményeiért és mindemellett 
példamutató magatartásukért – Iván Sza-
bolcs, Vinkelbauer Ákos.

Kelemen Tamás díj: Szabó Réka.

Harmadik éve adjuk át a Kelemen Tamás 
díjat, melyet dr.Kelemen Mária alapított a 
vasvári temetőben nyugvó, szeretett párja 
tiszteletére, s olyan különleges év ez, hogy 
az online oktatás miatt Magyarországon tar-
tózkodik a díj alapítója, így személyesen is 
át tudja adni azt.

Vasvár Város Önkormányzata hirdette 
meg azt a rajzpályázatot, melynek eredmé-
nyeit most hirdetjük ki és egyben megkérem 

polgármester urat, hogy adja át a díjakat az 
érintett tanulóknak. (alsó tagozat: 1. helye-
zett Hosszú Léna Janka 2. helyezett Török 
Barna István 3. helyezett Mihályfi  Liza Lot-
ti; felső tagozat 1. helyezett Bognár Kincső 
2. helyezett Szabó Réka 3. helyezett Bánfi  
Botond)

Örömteli és a szívemnek különösen ked-
ves az a tény, hogy vannak olyan diákjaink is, 
akiknek a tanulás ugyan nem kedvenc szó-

rakozásuk, de dolgozni szeretnek, első szóra 
ugranak és megfogják a lapátot vagy azt a 
szerszámot, amit éppen szükséges. Riegler-
Marton Renét szólítom. Egy névre szóló bal-
tát kap ajándékba. Kívánom, hogy a munka 
szeretete mindig maradjon számára érték.

Nemcsak a diákok érdemelnek kitünte-
tést, jutalmat, hanem Önök is kedves Szü-
lők. Köszönet az egész évi munkáikért, Kü-
lönösen az utóbbi két évben szükség volt az 
Önök segítségére, támogatására.

Néhány éve Hagyomány az is iskolánk-
ban, hogy a végzős tanulók szüleinek külön 
is megköszönjük a nyolc évi tevékenységét. 
Külön szeretném megköszönni Somlai Judit 
és Kissné Frigy Lívia munkáját.”

Az Ocho Macho – Jó, jó nekem….” – 
zárta végül igazgatónő gondolatait.
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Domonkos ünnepségek Budapesten
Június 13-14-én tartotta a magyar do-

monkos rend központi ünnepségeit Buda-
pesten, vasárnap szentmisét mutattak be a 
budavári Mátyás-templomban, majd ezt 
követően a szomszédos Hilton Szálló ún. 
Dominikánus udvarán volt megemlékezés, 
hétfőn pedig a Szent István Akadémia és a 
vasvári Domonkos rendtörténeti Gyűjte-
mény rendezett tudományos konferenciát.

A jeles évfordulóra Magyarországra ér-
kezett a rend generálisa (általános elöljá-
rója), Gerard Francisco Timoner atya, aki 
találkozott a rend tagjaival, majd számos 
magyar, lengyel és német domonkos szer-
zetessel és nővérrel, valamint a rend világi 
ágának képviselőivel együtt részt vett az 
ünnepségeken. A mise főcelebránsa Micha-
el August Blume apostoli nuncius (vatikáni 
nagykövet) volt, szónoka pedig a generális 
atya, aki a 800 év megszámolható és meg-
számolhatatlan kegyelmeiről beszélt.

A Mátyás-templom közelében álló Hilton 
Szálló az egykori budai domonkos kolostor 
romjain épült fel, az épületegyüttes közepén 
található ún. Dominikánus-udvar nem más, 
mint a néhai kolostortemplom belső tere. A 
szálloda építése során 1976-ban ide helyez-
ték át az eredetileg a Halászbástyán felállított 
Juliánusz-szobrot; a templomrom és a szobor 

együttese így különleges domonkos emlék-
helynek számít. Mise után itt folytatódott a 
megemlékezés, melynek során köszöntőt 
mondott V. Németh Zsolt országgyűlési 
képviselő és miniszteri biztos, az alkalomra 
készült kiállítási tablókat pedig dr. Zágorhidi 
Czigány Balázs, a Domonkos Rendtörténeti 
Gyűjtemény vezetője mutatta be.

Hétfőn a Pázmány Péter Katolikus Egye-
tem Szentkirály utcai épületében (a Szent 
István Társulat egykori székházában) tudo-
mányos konferenciával folytatódott a prog-
ramsorozat. Neves előadók, köztük magyar, 
lengyel és szlovák domonkos atyák és nővé-
rek villantottak fel egy-egy részletet a magyar 
domonkosok 800 éves történetéből. Az ün-
nepségek hétfőn este zsolozsmával zárultak a 
Váci utca Szent Mihály-templomban, amely 
egykor – még a II. József-féle feloszlatások 
előtt – szintén domonkos templom volt.

A jubileumi rendezvényekről beszámolt a 
katolikus sajtó és több televízió is tudósított a 
helyszínről, így Vasváron is sokan értesültek 
az eseményekről. A vasváriak számára mind-
ez nem csak a domonkosok miatt lehet fontos, 
hanem a Juliánusz-szobor révén is, amelyet 
annak idején a vasvári születésű neves tudós, 
Bendefy László kezdeményezésére emeltek.

Szöveg és fotó: ZCB/ZCD

Bendefy László és Juliánusz barát
Az ismert és köztiszteletben álló vasvá-
ri kántortanító Barabás István unokája, 
Bendefy László (1904-1977) még kis-
gyermek korában Vasváron szerezhette 
első benyomásait a domonkos rendről. 
Bizonyára ez is szerepet játszott abban, 
hogy később már ismert kutatóként a 
magyar domonkos rendtörténet egyik 
különleges epizódjával, Juliánusz ba-
rát keleti utazásaival is foglalkozzon. 
A domonkos szerzetesek az 1230-as 
években több missziót is indítottak a 
keleti magyarok felkutatására, közülük 
a Juliánusz barát járt sikerrel, aki vala-
hol a Volga folyó mentén magyarokra 
bukkant. A rendkívüli felfedezést egy 

fenyegető veszedelem árnyékolta be: 
Juliánusz hozta meg a Magyarország és 
a keresztény világ ellen készülő tatár tá-
madás hírét. A tatárjárás aztán nemcsak a 
keleti magyarokat szórta szét, hanem or-
szágunkat is a pusztulás szélére sodorta, 
egyúttal megsemmisítve az első magyar 
domonkos nemzedék minden munkáját. 
Bendefy 1936-ban adta ki „Az ismeret-
len Juliánusz” című könyvét, melynek 
bevételét egy szobor készítésére aján-
lotta fel. Antal Károly (1909-1994) fi atal 
szobrászművész kompozícióját, amely 
Juliánuszt és az út fáradalmaitól megtört 
társát ábrázolja, 1937-ben állították fel a 
Halászbástyán.

Ünnepi szentmise a Mátyás-templomban

Tudományos konferencia
a Szent István Akadémián

Megemlékezés és kiállításmegnyitó
a Hilton Szálló Dominikánus-udvarán

A Juliánusz-szobor eredeti helyén a Halász-
bástyán (Archív fotó, Fortepan)



9VASVÁRI ÚJSÁG2021. július 7.

Hegyháti termékek a Hiltonban
A budavári ünnepségek után a Vasvári 

Domonkos Kolostor Alapítvány és a Vasi 
Hegyhát – Rábamente Turisztikai Egyesület 

látta vendégül a résztvevőket – természete-
sen vasvári és hegyháti termékekkel. Az ün-
neplő közönség megismerkedhetett a vas-
vári kolostori termékekkel, a dominikáner 
süteménnyel és a dominikánus mézborral. 
Aki pedig kevésbé édes dolgokra vágyott, 

az vasi pogácsa mellett Varga Zoltán olasz-
fai borosgazda legjobb boraiból kóstolha-
tott. Ahogy maga a rendezvény, amelyen a 

vasvári múzeumban készült kiállítást és a 
Domonkos Rendtörténeti Gyűjtemény ál-
tal kiadott domonkos albumot is bemutat-
ták, úgy a fogadás is egy kicsit Vasvár és a 
Hegyhát bemutatkozása is volt ezen a kü-
lönleges történelmi emlékhelyen.

Tel.: 94/573-006 • Fax: 573-036
www.blvk.hu

SZÉPIRODALOM
•  Pinborough: Ne higgy a szemének!
•  Földes: Arany fülbevaló
•  Coelho: Az íjász
•  O’Donoghue: Az üdvöske
•  Roberts: A pihenőlak
•  Russell: Szép sötét Vanessám
•  Pollman: Az armada könnyei

SZAKIRODALOM
•  Wohlleben: A természet jelbeszéde
•  Nógrádi: A világ, amiben élünk
•  Schott: Egy kisállatrendelő hétköz-

napjai
•  Magyarország természeti kincsei
•  Papp: Szűz Mária mentőkötele
•  McKeown: Szorongás nélkül

GYERMEKKÖNYVEK
•  Thor: Abszolút fi ú
•  Thor: Abszolút lány
•  Bischoff: Dinoszauruszok
•  Luhn: Pimasz négyes
•  Vadadi: Málna és Misi az ikrek
•  Szabó: Kisvasút a pincében
•  Rigos: Pókok
•  Scieszka: Frank Einstein és az agy-

turbó
•  Wohlleben: Érted a fák beszédét?
•  Varró: Áfonyka

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi Könyvtár

új szerzeményeiből

Domonkos nővérek és a dominikáner
A dominikánus mézbort

a nuncius atya is megkóstolta

Domonkos
Nyári Egyetem

Vasváron
A jubileumi esztendőben első alkalommal kerül 

megrendezésre Vasváron a Domonkos Nyári Egye-
tem, amely az érettségiző és egyetemista korosz-
tály számára próbálja bemutatni a domonkos rend 
karizmáját, történelmi hagyatékát és a mának szóló 
üzenetét. A július 26-28. között zajló előadásokat 
és beszélgetéseket domonkos atyák és nővérek 
vezetik, de megszólalnak a rend iránt elkötelezett 
világi értelmiségiek is. A tervek szerint Baritz La-
ura domonkos nővér vitaindítója a keresztény gaz-
dasági modellről és Kőrösiné Merkl Hilda iroda-
lomtörténész előadása Nagy Gáspár költészetéről a 
nagyközönség számára is nyitott lesz. A programon 
természetesen vasvári fi atalok is részt vehetnek, je-
lentkezni személyesen a múzeumban, emailben a 
info@dominicana.hu címen lehet!
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A színház csak eszköz volt Vasváron
Több mint tíz csoport, köztük moson-

magyaróvári, székesfehérvári, bajai, pá-
pai, százhalombattai, békéscsabai, gödi, 
tatabányai és vasi színjátszók összesen 15 
bemutatót tartottak a Nemzetközi Szín-
játszó Találkozón.

A megyét a Körmend Kastélyszínház 
Társulat és a Vasvári Játékszín képviselte. 
A körmendiek a Ken Kesey által írt Száll a 
kakukk fészkére című darabbal mutatkoz-
tak be a szakmai zsűri és a közönség előtt. 
Az előadással elnyerték a fesztivál Ván-
dordíját, amely a találkozó fő elismerésé-
nek számít. A körmendi társulat tagja, Jóna 
Andrea pedig a legjobb női alakításának 
díját is kiérdemelte. Ugyancsak vasi cso-
porté, a Vasvári Játékszíné lett a fesztivál 
legjobb férfi  alakításának díja, amit Bajor 

János vehetett át Csengey Dénes A tejút 
lovasa című monodrámájában nyújtott ala-
kításért.

A Nagy Gáspár Művelődési Központ 
Színháztermében és a komplexum mellett 
szabadtéren felállított rendezvénysátorban 
láthatta a közönség az előadásokat, de vi-
déki helyszínek, köztük Alsóújlak, Oszkó, 
Bérbaltavár, Csehimindszent és Andrásfa is 
bekapcsolódott a csoportok fogadásába.

„Sorsszerű dolog, hogy a fesztiválra 
maszkban érkeztek a társulatok, a program 
adta felszabadultság miatt pedig szinte anél-
kül távozhattak már, jelképes értelemben” – 

fogalmazott Gergye Rezső, a Nagy Gáspár 
Művelődési Központ vezetője.

A szervező hozzátette: a hajszálerek, ame-
lyek a másfél év alatt beszűkültek, most újra 
megnyíltak és szállították nézőbe, színészbe 
az energiát, a muníciót a fesztiválon. Izgal-
mas új helyszín volt Bérbaltavár, a Nagy 
Gáspár emlékház pajtája. Akik még nem 

jártak itt, az előadás apropóján most megis-
merhették a Kossuth-díjas költő szülőházát, 
az itteni emlékkiállítást. A fesztiválszervezők 
ismét tapasztalhatták a település lakóinak 
támogató hozzáállását, segítségét. A vidéki 
helyszíneken rendezett előadások egyébként 
is a falvak egészére kiható társadalmi ese-
ménnyé váltak minden esetben.

„A produkciók többségénél tetten érhető 
volt a másfél éves bezártság darabválasz-
tásban, hangvételben egyaránt. A próbákat 
is csak korlátozott módon tarthatták a cso-
portok, holott a darabok végleges elkészülte 
valós jelenlétet, összpróbákat igényel a ját-

szók részéről. Optimizmusra ad okot, hogy a 
zömében online próbákkal elkészült előadá-
sokat bemutatását mégis fontosnak tartották 
csoportok, hogy visszajelzést kapjanak kö-
zönségüktől” – jegyezte meg a szervező.

Elmondta: a négy fős zsűri racionális 
volt, fi gyelembe vette, hogy a normál hely-
zettel nem lehet összehasonlítani a karantén 
időszak online műhelymunkáinak eredmé-
nyeit. Arany minősítést ugyan egyik csoport 
sem kapott, ezüst vagy bronz elismerés nél-
kül azonban egyik társulat sem tért haza.

„Zsűriként a vasvári fesztivál a legjobb 
elvárásaimat is felülmúlta. Bár volt, hogy öt 
produkciót kellett egymás után megnéznünk, 
de az előadások jó állapota, színvonala miatt 
ez nem volt megterhelő” – jelentette ki Orosz 
Róbert, a Weöres Sándor Színház színésze.

Hozzátette: az már nehezebb volt számá-
ra, hogy miként fog rangsort állítani a jó, a 
jobb és a legjobb között. Végül zsűritársaival 
megnyugtató kompromisszumra jutott a dí-
jak odaítélésének kérdésében.

„Ami engem megfogott az előadások-
ban, az a csapatmunka. Jó volt látni néme-
lyik produkcióban a hihetetlen összhangú, 
precíz összmunkát, amit én a színházban 
nagyon szeretek. Emellett azonban termé-
szetesen az egyéni alakításokat is nagyra 
értékeltem. Jó élményeket kaptam ezen a 
téren is” – tette hozzá Orosz Róbert.

Pogács Mónika • Fotó: Laki László

Színjátszó Fesztivál díjai 2021
Kategórianyertes

Női főszereplő: Jóna Andrea, Körmend Kas-
télyszínház Társulat – Száll a kakukk fészkére

Férfi  főszereplő: Bajor János, Vasvári 
Játékszín – A tejút lovasa

Női kettős díj: M. Varga Veronika és Sza-
bó Erika, S.K. Társulat – Négyen éjfélkor

Férfi  kettős díj: Marton Dávid és Czeller 
Péter, Prospero Színkör – Az étellift

Külön díj 1.: AHA SZÍNPAD, Az erős 
atmoszféra teremtéséért

Külön díj 2.: Bütyök Színjátszoda és a 
Monori Lilik, A társadalmi érzékenység 
színpadi érvényesüléséért

Külön díj 3.: Felhőjárók mozdulatszín-
ház, Csak a szívem érzi – Az empátiát te-
remtő előadásért

Vándordíj: Körmend Kastélyszínház 
Társulat

Fesztivál díj: Rábl Színpad és Zenei Kö-
zösség

Színjátszó fesztivál minősítései
• S. K. Társulat, Pápa: Négyen Éjfélkor, 

ezüst
• Rábl Színpad és Zenei Közösség, Baja: 

Semmi, ezüst
• Vasvári Játékszín: Tejút Lovasa, ezüst

• Körmend Kastélyszínház Társulat: 
Száll A Kakukk Fészkére, ezüst

• Prospero Színkör, Székesfehérvár: Az 
Étellift, ezüst

• Felhőjárók Mozdulatszínház, Százha-
lombatta: Csak A Szívem Érzi, ezüst

• AHA SZÍNPAD, Göd: Fekete Csönd, 
ezüst

• Theatrum At Flexum, Mosonmagyaró-
vár: Zárt Tárgyalás, bronz

• Bütyök Színjátszoda és a Monori Lilik, 
Tatabánya: Világ végén már szép és jó., bronz

• Féling Színház, Békéscsaba: Mandra-
góra, minősített
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Színpadon a Muzsikások és barátai
A Muzsikás, a nemzetközi hírű Kos-

suth- és Liszt Ferenc-díjas magyar népzenei 
együttes szinte „hazajár” Vasvárra. A helyi-

ek minden évben nagy szeretettel fogadják 
őket. Így volt ez idén is! A Muzsikások és 
barátai koncertet – amin többek között a 

Kármentő Népzenei Együttes is fellépett – 
táncház követte a Kákics együttessel.

Laki László képgalériája a vasvar.hu oldalon

Fülöp Géza kultúrdiplomata, író is
a fesztiválzsűri egyik tagja volt

„A hangulat egyrészről családias, másfe-
lől hallatlan felszabadult volt, örülünk egy-
másnak, a találkozásnak, egymás szemébe 
néztünk, elképesztő, milyen energiák sza-
badultak fel az emberekből, szereplőkből, 
zsűritagokból egyaránt. Sugárzott mindenki 
az örömtől, nincs erre jobb szó” –jellemezte 
a fesztivált a kulturális szakember.

Úgy vélte: a darabok egy része szomor-
kásnak tűnt, de a jövőbe vetett hit optimista 

üzenetét mindegyik hordozta. „Volt sok te-
hetség a fesztiválszínpadon. Nem egy elő-
adás után jegyeztem meg, hogy professzi-
onális alakítást láttam” – tette hozzá Fülöp 
Géza.

Idén a szervezők energiáját a még érvény-
ben lévő járványügyi korlátozásokra való 
fokozott fi gyelem vette el, így nem készült 
fesztiválkendő sem. Ám a találkozó logó-
jával ellátott tollat, gyufásdobozt mindenki 

kapott hazaindulásakor a következő fesztivál 
pontos, 2022. június 22-26-i időpontjával.

„Ahogy eddig, úgy most sem a szak-
maiság volt a fesztivál lényege. A színház 
csak eszköz volt Vasváron és a falvakban 
az egyének és közösségek szintjén törté-
nő minden más lényegeshez” – summázta 
Gergye Rezső a találkozó lényegét.

A fesztivál a hagyományos kolostoröle-
léssel és díjkiosztással zárult.
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Vasváron könyvtáros is kölcsönözhető
A városi könyvtár nem először hirdet olyan 

kezdeményezést, amely a járványügyi hely-
zet miatt korlátozottabb lehetőségek között 
is segíti olvasóit a könyvhöz jutásban. Most 
újabb olvasóbarát programként „Kölcsönözz 
könyvtárost!” akciót hirdettek. Ennek kere-
tében a 18 év alattiak számára adnak lehe-
tőséget, hogy a jogszabályi rendelkezéseket 
betartva látogathassák a gyermekkönyvtárat.

„A tapolcai könyvtárról szóló híradásokból 
vettük az ötletet. Ők „Kölcsönözz nagymamát” 
kezdeményezést hirdettek. A cél, amit mi is sze-
retnénk megvalósítani, hogy a 18 év alattiak is 
szabadon látogathassák a könyvtárat” – mesélt 
az akció hátteréről Gyöngyösi Zsuzsanna könyv-
tárvezető.

Azzal folytatta: nyugdíjas, oltási igazolvánnyal 
rendelkezőket is felkértek, hogy támogassák a kez-
deményezésüket. Mellettük a védettségi igazol-
vánnyal rendelkező könyvtáros kollégái is öröm-
mel csatlakoztak az akcióhoz. Az alsós és felsős 
általános iskolások így felnőtt kísérővel látogat-
hatják a gyermekkönyvtárat az érvényes jogsza-
bályok betartása mellett akkor is, ha épp szüleik, 
nagyszüleik nem érnek rá, hogy velük menjenek.

A „kölcsönzés” egy óra időtartamra szólhat, 
ez épp elég arra, hogy a fi atalok könyveket vá-
logathassanak és találkozhassanak barátaikkal. 
Az időbeli megkötés ugyanakkor annak is elejét 
veszi, hogy sokan tartózkodjanak egyszerre, egy 
időben a belső térben.

„A régi, járványhelyzet előtti életüket igyek-
szünk ezzel is egy kicsit visszaadni a fi ataloknak. 
Ugyanakkor nyári szabadidős programot is sze-
retnénk így biztosítani számukra” – mondta az 
intézményvezető.

Hozzátette: ahogy eddig semelyik szolgál-
tatásukat, úgy ezt sem kötik előzetes bejelent-
kezéshez. A gyermekkönyvtár nyitva tartási 
idejében, hétfőtől péntekig 13 és 17 óra között 
bármikor érkezhetnek a fi atalok, mindig lesz sza-
bad könyvtáros, aki kikölcsönözhető számukra 
és segíti a bibliotéka szolgáltatásainak igénybe 
vételét.

A kezdeményezés a remények szerint a gene-
rációs szakadékok áthidalásában is segíthet, ha 
például az akcióhoz csatlakozott nyugdíjas kíséri 
a fi atalt a könyvtárba. Az idős kísérőnek a gyer-
mek akár fel is olvashat a folyóiratból, könyvből, 
barátság szövődhet közöttük. Azonban Gyön-

gyösi Zsuzsanna azt is fontosnak tartotta hang-
súlyozni, hogy mindez nem bébiszitterség, nem 
gyermekmegőrzés, hanem a fi atalok kulturális 
szolgáltatáshoz való hozzájutásának segítése. 
A kezdeményezés lényege, hogy kulturális él-
ményt, kikapcsolódást nyújtson a gyermekeknek 
akkor is, ha szüleik, nagyszüleik nem érnek rá 
őket elkísérni a könyvtárba.

„A járvány, a korábbi kijárási korlátozások 
otthonülővé tették az embereket. Most ezek fo-
kozatos feloldásával sokan kiszabadultak már, 
de nem kevesen vannak, akik továbbra is otthon 
maradtak, idősek, fi atalok egyaránt. Nekik igyek-
szünk a könyvtári kezdeményezéssel lehetőséget 
adni arra, hogy eljöjjenek otthonról, kikapcso-
lódjanak” – magyarázta a könyvtár vezetője.

Úgy fogalmazott: az immunrendszer álla-
pota, erőssége a testi mellett a lelki állapottól, 
kiegyensúlyozottságtól is függ. A szervezet vé-
dekezőképességét a társas, szociális kapcsolatok 
is erősíthetik minden korosztályban. A kultúra is 
jó eszköz a lélek egészségének megőrzéséhez. 
Ezért tartották fontosnak már a korábbi, ingyenes 
könyvturkáló akciójuk, most pedig a könyvtáros 
kölcsönzési programjuk meghirdetését

Képviselő-testületi ülés
– Régen ültünk így együtt. A koronavírus 

járvány miatt az elmúlt egy évben csak egyszer 
tarthattunk személyes jelenlétű testületi ülést, 
kezdte köszöntését Tóth Balázs polgármester.

A napirendi pontok előtti beszámolójában ki-
emelte, hogy az iskolai tanévzáró ünnepségen a 
város a Vasvár Városért Közalapítványon keresz-
tül három tanulónak – akik példamutató tevékeny-
séget végetek – három laptopot adományozott. A 
diákok olyan gépeket kaptak, amelyek kiszolgálják 
őket középiskolai tanulmányaik alatt. Tóth Balázs 
beszélt a termálkút javításáról. Mint mondta: há-
rom héten keresztül, napi kétszer 12 órán át, éjjel-
nappal dolgoznak majd a szakemberek. Dr. Fabók 
Tibor képviselő a tanuszodáról érdeklődött, amiről 
kiderült, hogy indul az épület műszaki tervezése.

Az ülésen megjelent Takács Géza, aki közle-
kedési problémákat kívánt jelezni a testület felé. 
Elmondta, hogy a Petőfi  utca oszkói végén lakik, 
s ezen az utcán a vízműtől kifelé nincsen járda, 
ami komolyan megnehezíti az ott lakó emberek 
közlekedését. Aki, például a Hármashegy utcáról 
tolja a babakocsit, az árokpartra kell behúzódnia 
a forgalom elől. Felhívta a fi gyelmet arra, hogy a 
településjelző tábla a vízmű előtt áll. Kérte ennek 
áthelyezését az utca utolsó házának végéhez. Majd 
tájékoztatott arról is, hogy szinte kivétel nélkül 
minden jármű: autó, kamion, mezőgazdasági gép, 
motoros ezen az egyenes, kifelé vezető szakaszon 
a megengedett sebesség felett közlekedik. Mint 
mondta: nem százzal, hanem jóval gyorsabban is 
haladnak a járművel. Így a rendőrség együttműkö-
dését is kérte. Elmondta: egy kiépített járdát sze-
retnének, ahol nagyobb biztonságban közlekedhet-
nek az ott lakók. Saját tapasztalatát is megosztotta 
a jelenlévőkkel: egy robogó kavicsszállító kamion 
majdnem őt is elütötte, pedig autóval közlekedett. 

A panasz kapcsán sebeségmérő tábla is szóba ke-
rült. A testület komolyan vette a problémát: amint 
lesz pályázati lehetőség, az elkészült járdatervet 
megvalósítják. A településjelző táblát áthelyezik 
és megvizsgálják az említett útszakasz forgalmát. 
Felhívják a rendőrség fi gyelmét, hogy gyakrabban 
mérjenek ezen a területen.

A Vasvári Egészségügyi Alapellátó Intézmény 
éves beszámolója

Füzi Andrea, a Vasvári Egészségügyi Alapel-
látó Intézmény vezetője ismét alapos tájékoztatást 
nyújtott a testületnek. Beszámolójából kiderült, 
hogy a 2002. január 1-étől működő intézmény 
feladata az egészségügyi ellátás biztosítása a 
Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelővel kötött 
szerződések alapján. Az Intézmény az alapellátási 
feladatok közül a gyermek és ifjúsági fogászatot és 
a védőnői ellátást biztosítja, működteti a vérvételi 
helyet, a fi zioterápiát és a járóbeteg szakellátást.

2015. óta zajlik az ellátás az Egészségházban, 
ahol a 2020. márciusban megjelenő koronavírus 
járvány jelentősen befolyásolta az egészségügyi 
ellátást, minden területen éreztette, érezteti hatását. 
A szakdolgozókra nagy teher hárult az új szakmai 
szabályok pontos betartása, illetve a betegekkel 
történő megfelelő kommunikáció miatt. A távkon-
zultáció bevezetése új kihívás elé állította az orvo-
sokat, szakdolgozókat. Emellett a szakellátásokról 
is esett szó, s arról: az Egészségház oltópontként is 
működött. Füzi Andrea kiemelte, hogy a rendelők-
ben is szükség lenne légkondicionálásra, mert nem 
ritkán 32 fokos melegben dolgoznak az orvosok. 
A folyosó légkondicionálása megtörtént évekkel 
ezelőtt, de a rendelőkben nagyon meleg van. Majd 
a testület tagjai döntöttek arról, hogy a három vé-
dőnői körzetet – egy védőnő várandóssága és a 

csökkenő gyermeklétszám miatt – kedvezőbb fi -
nanszírozású, két körzetbe vonják át. Majd módo-
sították a szociális és gyermekvédelmi ellátásokról 
szóló rendeletet, aminek értelében egy évig adják a 
támogatást a korábbi fél év helyett.

Már nyáron készülnek a télre
A téli síkosság elleni védekezés pályázata le-

járt, ezért szükséges a pályázatot ismételten meg-
hirdetni. A polgármester megjegyezte: sajnos a 
síkosság mentesítés és hóeltakarítás nincs egy kéz-
ben. Köszönetét fejezte ki az erdészetnek, hiszen 
ingyen rendelkezésükre bocsátottak egy helyisé-
get, ahol a sót tárolhatják.

Eladó az utolsó önkormányzati építési telek
A Hunyadi utca végén egy 921 négyzetméteres 

telket hirdetnek majd meg, miután ingatlan szakér-
tővel felbecsültetik annak árát. Ezt követően kez-
dődhet majd meg a licit.

Beszéltek a gazdálkodással kapcsolatos mun-
kamegosztás és felelősségvállalás rendjéről, mivel 
ilyen jellegű szerződést az összes intézménnyel 
kell kötni.

SZÉP kártya juttatás
Az önkormányzati dolgozóknál nem volt bér-

emelés. Ezt ellensúlyozva döntöttek arról, hogy 
önkormányzati szinten Széchenyi Pihenő Kártya 
formájában, 15 százalékos munkáltatói személyi 
jövedelemadó terhe mellett, béren kívüli juttatások 
kifi zetését engedélyezik. Ez az önkormányzathoz 
tartozó intézmények munkatársainak, közalkalma-
zottaknak, köztisztviselőknek is jár. Majd a pol-
gármester éves szabadságtervének elfogadása után 
döntés született a polgármesteri autó magán célú 
használatáról.
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Megújult a Pieta a Szentkúton
A Szentkútra kisétálók láthatták, hogy 

a szentkúti kápolnával szembeni szobor, a 
Pieta, a fájdalmas Szűzanya rossz állapot-
ban volt. Örömmel tudatjuk, hogy néhány 
héttel ezelőtt Pfeiffer Tibor jóvoltából meg-
újult és megszépült, újonnan lett festve. Az 
alábbiakban olvashatjuk, mi indította Tibort 
a Pieta felújítására.

„Gyermekeimmel sétálva és kirándulva a 
Szentkút zarándokhelyen számos alkalom-
mal, örömmel és csodálkozva tapasztaltuk, 
hogy a fájdalmas Szűzanya előtt gyere-
kek, fi atalok, házaspárok áhítattal és időt 
nem sajnálva imádkoznak a Szűzanyához. 
Ilyet még nem tapasztaltam máshol, csak 
Vasváron. Az emberek tanúságot tesznek a 
vallásosságukról és imádságos életvitelük-
ről. Ez példamutató volt számomra a helyi 
emberektől, hogy mások is észrevehessék, 
követhessék az ilyesfajta ragaszkodásukat a 
kegyhelyhez, illetve a Szűzanyához, mind-
ezt virágaikkal, gyertyáikkal és a környe-

zet szebbé tételével díszítik, szépítik. Ez a 
példamutató magatartás többek között arra 
ösztönözött a gyermekeimmel együtt, hogy 
mi is részeseivé szeretnénk válni ennek az 
imádságos közösségnek.”

Pfeiffer Tibor kollégái segítségével resta-
urálta az emlékművet. Jól működő vállalko-
zásának köszönhetőn ingyen, ajándékként 
ajánlotta fel a teljes felújítási munkát, annak 
költségeivel, kiadásaival az egyházközség-
nek és a vasváriaknak.

Örömmel és elszántsággal végezte el ezt 
a munkát, kérve a Jó Isten segítségét, táma-
szát az előtte és a vasváriak előtt álló kihí-
vásokra, nehézségekre. Köszönjük, hogy 
segített szebbé tenni kegyhelyünket, hálánk 
és köszönetünk jeléül imádkozunk Tiborért 
és családjáért. Isten áldását, kegyelmét és 
a Szűzanya pártfogását kérjük nekik, va-
lamint a vasvári hívőknek és polgároknak 
egyaránt.

Mawasala Mbela Fabien/Pfeiffer Tibor

1Úton zarándoklat
Nagyboldogasszony búcsú – Vasvárra érkező ereklyék – Augusztus 15.

Az idei 1Úton zarándoklat az egy-
házközség egy nagy eseményéhez kap-
csolódik.

Hittig Gusztáv, a Károly Király Ima-
liga korábbi elnöke, aki Nagymizdón él, 
nagylelkűen felajánlotta, hogy Szent Ist-
ván és Boldog IV. Károly csontereklyéjét, 
valamint Jézus Krisztus hármas ereklyé-
jét (bölcső, korbácsolási oszlop, szent 

sír) a vasvári plébániának ajándékoz. Az 
ereklyéket a zarándokok fogják Vasvárra 
vinni, ahol a Nagyboldogasszony búcsú 
ünnepi nagymiséjéhez kapcsolódóan fo-
gadja az egyházközség, a plébániatemp-
lomnál. Majd ezt követi a szentmise, ami 
a búcsú megszokott rendje szerint a teme-
tőben lesz, egy órával később a szokásos-
nál, 11 órától.

Bárki jelentkezhet az 1Úton zarándok-
latra, mely éjszaka indul és délelőtt 10 
órára érkezik Vasvárra.

A zarándoklatról és az ereklyékről 
részletesebben a Vasvári Újság augusztusi 
számában fogunk írni valamint a plébánia 
honlapján és az 1utonvasvar Facebook 
oldalon.

Drimmer Lászlóné

A templom szentségéről
Miért jó hely a templom?

Úgy vélem, a templom szent hely, a 
liturgia szent alkalom. Alkalom, elkülö-
nített, nem profán, hanem az öröklétbe 
kapaszkodó esemény, arra való, hogy Is-
tennel és Istennél legyünk. Nem csak úgy, 
mint az imádságban, ami bárhol és bármi-
kor lehet, hanem valóságosan, kézzelfog-
hatóan. Istennek szentelt és elkülönített 
személyek (a fölszentelt pap) és a meg-
szentelt tárgyak jelenlétében, közelében. 
Isten az Eucharisztiában, a szent cselek-
mények (szeretem ezt a szót) végzésében 
(a keresztvetéstől kezdve a füstölésen át 
az orgonálásig, éneklésig) valóságosan 
jelen van. Ami ott zajlik, az az Övé. El-
különül a hétköznapi élettől, az időben és 
térben való létezéstől. Jár Neki a legma-
gasabb minőség, az aranykehely, a leg-
szebb terítő, a legáhítatosabb zene, a mi 

ünnepi ruhánk, stb. Persze ezek nélkül is 
lehet részt venni a misén, csak az a kérdés, 
hogy méltó-e. Istenhez emel-e, vagy csak 
rólunk szól, arról, hogy kellemesebben 
érezzük magunkat a templomban.

Persze jól tudjuk, hogy gyarló és ha-
landó emberek teremtik meg, jelenítik 
meg az Istennek szentelt tárgyi dolgokat: 
a pap lehet részeges vagy álmos, a liturgia 
kiüresedett és unalmas, a kórus hamis. De 
ettől a liturgia még szent, ami ott zajlik, 
az az örökkévalóság része, és éppen ezért 
minden erőnkkel arra kell törekedni, hogy 
méltóak legyünk ehhez. A papnak akkor is 
vizet kell prédikálnia, ha ő bort iszik, ha 
emberileg gyarló és méltatlan, hogy ilyen 
kézzelfogható példával éljek.

Ezért vagyok boldog, hogy katolikus le-
hetek. (ráadásul görögkatolikus) Nem csak 

duma és hókuszpókusz az, ami a templom-
ban zajlik, a szertartások gazdag virágos-
kertje: a mise, imaórák, litánia, vesperás, 
szentségimádás a római katolikusoknál, a 
görögkatolikusoknál az utrenye, vecser-
nye, Jézus-ima, a csodálatos temetési szer-
tartás, a királyokhoz méltóan szép esküvői 
szertartás, ahol koronát kap a menyasszony 
és a vőlegény, vagy a megrázóan szép ke-
resztelő, amikor a keresztelő pap magasra 
emeli a gyermeket és körbe viszi az oltár 
körül) stb stb. Mert ez mind mind Istené. A 
gyermek, a halál, az ének.

Boldogok lehetünk, hogy részt vehe-
tünk ezekben a mennyre rést nyitó szertar-
tásokban, hogy hívők, hogy katolikusok 
lehetünk, mert Isten megmutatja magát 
bennük.

Kocsis Márta

Híreink
Az online dícsőítések a nyári szünet 

után szeptemberben folytatódnak. A plé-
bánia Facebook oldalán a korábbi alkal-
mak visszanézhetőek.

Az 52. Nemzetközi Eucharisztikus 
Kongresszus nyitónapjára (szeptember 
5.) és zárónapjára (szeptember 12.) buszt 
indítunk megfelelő számú jelentkezés ese-
tén. Kérjük, jelezzék részvételi szándéku-
kat az irodában a 94/370-042-es telefon-
számon!

Szeptember 26-án tartjuk az elsőáldo-
zást templomunkban

****
A pápa imaszándéka július hónapra: A 

közélet békéjéért
Imádkozzunk, hogy a különböző társa-

dalmi, gazdasági, vagy politikai konfl ik-
tussal terhelt helyzetekben legyen bátorsá-
gunk a párbeszéd és a békés kapcsolatok 
mélyen elkötelezett előmozdítóivá válni.



14 VASVÁRI ÚJSÁG 2021. július 7.

Déryné Program
Augusztus 13. péntek 19 óra
Petőfi  Sándor: János vitéz

Déryné Társulat

Szereplők: Horváth Márk, Vas Judit Gigi, 
Losonczi Kata, Janka Barnabás, Ivaskovics 
Viktor, Tarpai Viktória, Széplaky Géza,
Turi Bálint, Szemerédi Bernadett, Dányi Krisz-
tián, Habodász István, Havasi Péter, Gulyás 
Gabriella, Kárpáti Barnabás. Jelmez: Gyön-
gyösi Renáta. Rendező: Berettyán Nándor.

Szerb Antal írta Petőfi  emblematikus mű-
véről: „A magyar irodalomnak vannak sokkal 
nagyobb szabású alkotásai, mint a János vi-
téz. De a János vitéz az, amit az ember sze-
retne odaajándékozni külföldi ismerőseinek, 
hogy megérezzék a magyar népjelleg meleg-
ségét, humorát, semmihez sem fogható báját, 
hogy megérezzék a magyar szívverését. Eb-
ben a műben csodálatosan együtt van a ma-
gyar föld valósága és a magyar lélek álma. 
Ilyesmi, mint a János vitéz, a legnagyobbak-
nak is csak egyszer sikerül”.

„Én vagyok János vitéz” – mondják sor-
ban az előadás színészei a „János vitéz misz-
szió” című előadásában. A Déryné Program 
előadása rendhagyó formában, egy óra lefor-
gása alatt kívánja bemutatni a nézők számá-
ra Petőfi  Sándor halhatatlan klasszikusát. Az 
előadás nem csupán az iskoláskorúak, hanem 
az egész család számára maradandó élményt 
nyújt, lendületes, fi atalos játékmódjával.

Bölcsödei párakapu
A Vasvári Bölcsődébe a párakaput Horváth Péter csináltatta meg a gyermekeknek. Így a 

bölcsis gyermekek újra tudnak hűsölni alatta.
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Könyvajánló: Utazás a végtelenbe
A 2018-ban elhunyt Stephen Hawking 

elméleti fi zikus első felesége: Jane Haw-
king mesél rendkívüli házasságuk rejtel-
meiről. Megismerhetjük a híres fi zikust és 
első feleségét. Jane őszintén leírja milyen 
kihívások elé állította a szerelem, amikor 
úgy döntött, hogy feleségül megy a már 
sújtó motoros neuron-betegségben szenve-
dő Stephenhez.

Olvashatjuk, hogy egy odaadó feleséget 
milyen kihívások elé állított a férje ápolása, a 
munkában való segítése, a háztarás vezetése 

és a sorban megszülető három gyerek Robert, 
Lucy, Timothy nevelése. Miként élte meg a 
három gyerek az édesapjuk súlyos betegségét.

Megtudhatjuk, miben segített Jane-nek az 
Istenbe vetett mély hite, a férje családja, a ba-
rátai és az ápolók, akiket felvett.

Jane elfogultság nélkül mondja el hogyan 
ívelt felfelé a férje karrierje és az ő személyes 
céljai hogyan halványultak el. Fény derül arra 
is, hogy mitől működött és hogyan romlott 
meg ez a nem mindennapi házasság, és ho-
gyan ismerte meg a zseniális tudós a második 

feleségét, Elaine Masont.
Sose olvastam még ilyen önfeláldozó em-

berről, akinek tényleg csak a család számít 
és önmaga szinte teljesen háttérbe szorul. Az 
örömteli, néha nagyon vicces eseményekkel 
emlékeztet, hogy az apró jó dolgokat is észre 
kell venni az életben. 2014-ben mutatták be a 
könyv alapján készült A mindenség elmélete 
cím fi lmet. A fi lm pont olyan felejthetetlen 
alkotás, mint a könyv. A fi atalok számára ez 
egy roppant tanulságos történet. Fontolgatom, 
hogy újra elolvasom.   Bagoly Éva Sarolta

Tagfelvételi közgyűlést tartott
a Varga Jenő Természetbarát SE

Egyesületünk célja néhai Varga Jenő, 
a volt VSE Vasvár Természetjáró Szak-
osztály vezetője, Jenő bácsi, természetba-
rát szellemi örökségének továbbvitele, a 
vasvári természetjárás általa és kortársai 
által lerakott értékeinek fenntartása. Cé-
lunk ezen értékek tovább élésének, fej-
lesztésének és tovább népszerűsítésének 
biztosítása, valamint az egészséges élet-
mód propagálása. Kiemelt feladatunk-
nak tekintjük Vasvár szabadidősportjá-
nak szervezését és turisztikai értékeinek 
bemutatását is.

Egyesületünk névadója, Varga Jenő, a 
szabadidősportot kedvelők százaival szeret-
tette meg a természetjárást. Megismertette 
követőivel hazánk gyönyörű tájegységeit, 
helyeit, természeti kincseit (amik sok esetben 
csak gyalogszerrel voltak megközelíthetők), 
és egy fárasztó vándorút végén társait

felejthetetlen élményekkel, igazi érté-
kekkel tette gazdagabbá. Fáradhatatlanul te-
vékenykedett szorgalmas túratársaival kar-
öltve azon, hogy Vasvárnak és környékének 
jó minőségű jelzett túraútvonala legyen. Ez 
a kijelölt útvonal eléri ma már a 170 kilo-
métert. Kifejezett célunk, hogy a turistaút-
vonalak karbantartása folyamatos legyen, 
a jelzések a Vasvárt és környékét bejárni 
vágyó túrázók tájékozódását elősegítsék, és 
ezzel jó véleményt és hírt alakítsunk ki tér-
ségünkről, annak útvonalairól.

A szakosztállyal történt egyeztetés után 
egyesületünkhöz kerül a Nagy Gáspár 
Teljesítménytúra, a Mindszenty Bíboros 
Emléktúra és a Hegyháti Teljesítménytúra 
szervezése. A korábbi Hegyhát 20 Teljesít-
ménytúrát névadónkról, Varga Jenőről, a 
Hegyhát 50 Teljesítménytúrát Benke Tibor 
alapító társról szeretnénk elnevezni. Ezen 
túrákhoz kitűzőket készíttetnénk, amit a tú-
rán részt vevők megkaphatnak sportteljesít-
ményük elismerésének jeléül.

Tevékenységünkkel szeretnénk kiér-
demelni azt az elismerést, amelyet a helyi 
természetjárók, élükön Jenő bácsival, ki-
vívtak az ország gyalogló turistái körében. 
Amennyiben a Jenő bácsi és társai által 
megalapított szakosztály is újjáalakul, ak-
kor velük együttműködve dolgozunk majd a 
térség szabadidősportjáért úgy, hogy méltók 
legyünk ahhoz, amit névadónktól kaptunk.

2021. június 19-én, szombaton tagfel-
vételi közgyűlést tartottunk, könnyű túrá-
val összekötve. Összejövetelünk egy rövid 
megemlékezéssel kezdődött egyesületünk 
névadójának nyughelyénél, majd utunk a 
Kisköveshegy utcába vezetett Jenő bácsi 
pincécskéjéhez, ahol batyus welcome party-
val fogadták az alapító tagok az egyesületi 
tagság iránt érdeklődő vendégeket.

Somlai Péter helyi borász nedűjéből le-
vendulás fröccs készült, és frissítő italként 
bodzavirágos-áfonyás Aperol Spritz is volt 

az italkínálatban. Ezek mellé gluténmentes 
fi nomságok, Mákfai Mangalica kolbász, 
friss házi sajt, túrós pogácsa és Kisköves 
Fürjtojás került az asztalra.

Túráztunk, majd a szentkúti fák alatt 
egyesületünk megtartotta a tagfelvételi köz-
gyűlést. A napot a vasvári strandon zártuk, 
ahol Takács Judit, az egyesület vezetője 
vízi tornán frissítette fel a jelentkezőket és a 
fürdő vendégeit. Külön öröm, hogy a prog-
ramon kicsik és nagyok is részt vettek. A 
legfi atalabb érdeklődő egy három év körüli 
kislány volt.

A Varga Jenő Természetbarát és Sport-
egyesület ezúton fejezi ki köszönetét Vasvár 
Város Önkormányzatának és Tóth Balázs 
polgármester úrnak, hogy rendezvényünket 
ingyenes strandbelépővel támogatták. Kö-
szönjük, így lett teljes a délután!

Varga Jenő Természetbarát SE

Barangolás a Kőszegi-hegységben
Egyesületünk tagjai a Kőszegi-hegy-

ségben kirándultak. Az éjszakai teljesít-
ménytúra a Jurisics térről indulva érintette 
a Koronaőrző bunkert, a Kálvária stációit. 
A Kálvária-templomtól pazar látkép tárult 
elénk. Utunkat a Trianoni-kereszthez foly-
tattuk, ahonnan egészen az Írottkő kilátóig 
elláttunk. A Szulejmán kilátóhoz vezető út 

során, a Borteraszon egy laza fröccsöt is 
elfogyaszthatott a szomjas túrázó, élvezve 
még a naplementét és a levendulaillatot.

Időközben sötétedni kezdett, és nagyszerű 
éjszakai panorámában gyönyörködhettünk. 
Az Arborétum és a Bechtold Látogatóköz-
pont felé szentjánosbogár kísérte utunkat.

2021. június 26. egyben a Mesék Éjsza-

kája is volt. Ennek alkalmából Tomanóczyné 
Jesztl Katalintól élőszavas meseelőadást 
hallhattunk a Nap és a Hold szerelméről a kő-
szegi vár tövében, a csillagos ég alatt. Gyö-
nyörű este volt, újra gyerekeknek érezhettük 
magunkat egy kicsit. Köszönjük, Kati.

Varga Jenő Természetbarát SE
Novák Roland készített remek felvételeket.

Tervezett 
kirándulások

A Varga Jenő Természetbarát SE 
tagjai Kék Badacsony túrát tesznek 
július 18-án, majd július 31-én pedig 
Kapolcsra, a Művészetek Völgyébe 
készülnek teljesítménytúrára.
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A szelektív hulladékot
július 21-én, szerdán szállítják el

Tájékoztató a termál-
kút felújításáról

Vasvár Város Önkormányzata tájékoztatja 
a Tisztelt Lakosságot, hogy elkezdődött a ter-
málkút felújítása. A munkálatok tervezett idő-
tartama körülbelül 2-3 hét. A felújítás folya-
matos műszakban történik, a munka jellegéből 
adódóan zajhatással lehet számolni a nap bár-
mely szakában. A munkálatokból adódó eset-
leges nagyobb forgalom, zajhatás miatti kel-
lemetlenségekért kérjük szíves megértésüket, 
türelmüket. Vasvár Város Önkormányzata

Előzetes
Következő lapszámunkban olvashatnak szín-

házi előadásokról, Drimmer László festőművész 
kiállításáról, Dr. Kaszás Katalin gyermekorvos 
életútjáról, képeket láthatnak a Cimbaliband 
koncertjéről és beigazolódik az is, hogy majd-
nem minden gyomnövény gyógynövény.

Filmforgatás
A ComMedias Egyesület egy Vasváron 

játszódó kisjátékfi lmhez keres elsősorban 18 
év feletti statisztákat, közreműködőket, vár-
hatóan augusztusi időpontra. A forgatások a 
késő délutáni órákban lesznek és a közremű-
ködőktől várhatóan 2 délutánt-koraestét vesz-
nek igénybe. A fi lm Vasvár szépségeit, érde-
kességeit is bemutatja játékfi lmes, akciódús 
formában. Kérjük, aki kedvet érez a fi lmben 
való közreműködéshez, írjon egy e-mailt 
commediasegyesulet@gmail.com címre.

A forgatási napok pontos időpontjai-
ról e-mailben és Vasvár Város Facebook-
oldalán tájékoztatjuk az önkénteseket. A 
ComMedias Egyesület nevében köszönjük 
a segítséget, az izgalmas, különleges él-
ményről gondoskodunk.
ComMedias Egyesület, Szép Bence elnök

Tisztelt Lakosság!
Vasvár Város Önkormányzata Képvise-

lő-testülete 14/1992./X.30./ számú rendelete 
alapján az október 23-i nemzeti ünnep alkal-
mából „Vasvár Város Díszpolgára” címet, 
„Vasvár Városért” érdemérmet, „Vasvár 
Város Önkormányzatának a közszolgálatért 
alapított Barabás István Díjat”, valamint 
„Városfejlesztésért” Díjat adományozhat. A 
kitüntetések adományozását kezdeményez-
heti bármely vasvári állandó lakos, társadal-
mi vagy gazdálkodó szervezet, intézmény. 
Kérjük, hogy ez irányú ajánlásaikat írásban, 
indoklással együtt a Polgármesteri Hivatal 
Szervezési, Jogi és Igazgatási Osztályára 
juttassák el 2021. szeptember 15-ig.

Vasvár Város Önkormányzata

Szépkorúak 
köszöntése

Tóth Balázs polgármester 90. születés-
napja alkalmából köszöntötte Hosszu Lász-
lót. Emellett szintén köszöntötte Votin Vince 
Istvánnét, született Boda Mária Margitot, aki 
már betöltötte a 95. életévét. A város polgár-
mestere oklevelet, ajándékot nyújtott át az 
ünnepelteknek, akiknek gratulált a hosszú 
életúthoz és jó egészséget kívánt nekik.

Augusztusban
Családi Rétes Nap
Augusztus 7-én lesz a Családi Rétes 

Nap, ahol ingyenes belépéssel várják a 
megjelenteket. Sok más mellett kézműves 
foglalkozások, népi játékok szórakoztat-
ják a gyermekeket. Fellép: Marót Viki és a 
Nova Kultúr Zenekar. Lesz alkotótábor és a 
rendezvényen Petrás Mária alkotásait is ki-
állítják. Augusztus 14-én Békenap lesz.

Közlemény
Vasvár Város Önkormányzata tájékoztatja 

a Tisztelt Lakosságot, hogy a NHKV Nem-
zeti Hulladékgazdálkodási Koordináló és 
Vagyonkezelő Zrt. jelentősen bővítette a hul-
ladékgazdálkodási közszolgáltatással kapcso-
latban elérhető ügyfélszolgálati irodák körét, 
így városunkban is a lakosság számára köz-
vetlenül elérhető ügyfélpont nyílt. Az ügyfél-
szolgálat címe és nyitva tartása az alábbi:

Vasvár Posta, Járdányi utca 4., kedd: 
8.00–14.00, szerda: 14.00–18.00.

Az ügyfélponton elsősorban a hulladék-
gazdálkodási közszolgáltatási számlázással, 
pénzügyi rendezéssel és díjhátralék behajtá-
sával kapcsolatos ügyek intézésére van mód.

Vasvár Város Önkormányzata


